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Kancelář redakce 
v sedlčanském kulturním 
domě je zrušena.

Nové kontaktní 
místo redakce:
Asimina, Tyršova 138, 
Sedlčany

SEDLČANY V prostorách 
Nemocnice Sedlčany se 
konalo ve čtvrtek 2. úno-
ra slavnostní otevření 
nově zrekonstruované-
ho oddělení rehabilitace 
za účasti představitelů 
města, lékařů, zaměstnan-

ců nemocnice, ředitelů 
místních škol i těch, kdo 

se na zhruba roční rekon-
strukci podíleli.

Rehabilitační 
péče bude 
kvalitnější 

„Pro nás je dnešní den 

významným milníkem,“ řekl 

v úvodu slavnosti lékařský 
ředitel Nemocnice Sedlča-

SEDLČANY Na lednové 
výstavě FotoFlegmatiků 
v sedlčanské knihovně se 
objevilo nové téma: rytíři. 
Nečekané od fotografa, kte-
rý je autorem kalendářů 
Sedlčanska s fotografi emi 
posledních zbytků lidové 
architektury, drobných 
kapliček, cest vroubených 
kameny, zapomenutých 
můstků, ke kterým neve-
dou už ani pořádné cesty. 
To je jeho žánr. Ale rytíři? 
Nešlo odolat jeho vyprávě-
ní, sešli jsme se u něj doma, 
abych mohla rytíře znovu 
spatřit. Výstava už skončila.

Tuto otázku jsme položili 
několika starostům měst 
a obcí na Sedlčansku a se-
nátorovi Petru Štěpánkovi. 
Dotázaní odpovídali přiro-
zeně velmi osobitě.

František Baťha, 
starosta Vojkova

Je to zvláštní otázka 
a musím říci, že jsem to 
zas tak úplně neprožíval 
jako média a nepociťoval 
jsem na sobě, že by mě to 

PRAHA/SEDLČANY  Zby-
něk Švehla je ambasador 
projektu Vzpoura úrazům 

Oddělení rehabilitace 
prošlo zásadní 
rekonstrukcí

ny Sergej Jurčenko. „Naše 

společnost patří do meziná-

rodní skupiny VAMED MEDI-

TERRA a jednou z činností 

společnosti i v Německu, 

Rakousku a Švýcarsku je re-

habilitace. Proto je samozřej-

mostí, že se také my snažíme 

co nejvíce rozvíjet tuto čin-

nost. V minulých letech jsme 

naráželi na velký problém, 

protože jsme měli nedostatek 

personálu. Každý rok jsme 

se krok po kroku snažili vy-

tvářet takové podmínky, aby-

chom mohli posílit náš tým 

lékařů, fyzioterapeutů i ma-

sérů, což se nám podařilo. 

Povedlo se nám vylepšit re-

habilitační péči v nemocnici 

na lůžkových odděleních, ale 

bohužel ambulantní rehabili-

tační oddělení už prostorově 

nevyhovovalo moderním 

trendům. Museli jsme proto 

Jak se vám šlo 
do úřadu po zvolení 
Petra Pavla 
prezidentem?

nějak významně zasáhlo 
v mé náladě. Je to určitě 

Vozíčkov ukazuje 
dětem svět lidí 
na vozíku hravým 
způsobem

Všeobecné zdravotní po-
jišťovny a průkopník vo-
zíčkářského triatlonu. Rád 
plave a jezdí na handbiku. 
S osudovou ranou se po-
pral znamenitě a stal se 
prvním Evropanem na vo-
zíku, který dokončil závod 
Ironman na Havaji.

Zbyněk přijal výzvu 
sedlčanské spisovatel-
ky a ilustrátorky Marké-
ty Vítkové a podělil se 
o svůj příběh v nové kni-
ze pro děti. Markéta ho 
k tomu ještě vyzpovídala 
a společně pak vymysleli 
do knihy mnoho hravých 
prvků. Vystřihovánku, 
otevírací okénka plná 
zajímavých informací, 
kvarteto a další. Vozíčkov 
netradičním způsobem 
pokřtili v pondělí 30. led-
na v Centru Paraple herci 
Klára Cibulková a Vladi-
mír Javorský.

Rytíři nečekaným 
objektivem Milana 
Dlouhého

Milane, dalo by se říci, 

že rytířům předcházelo 

nějaké téma?

Ještě tak hrady, za kte-
rými se vypravím s kame-
rou, abych se díval objekti-
vem bez zoomu, tak jak to 
vidí lidské oko. Nesu foto 
výbavu, která váží 40 kg, 
často na těžko dostupné 
místo, které si musím přes-
ně vybrat a je to spousta 
technické práce, člověk si 
musí na místě poskládat 
ten těžký velký foťák.

Hrady snad ještě mů-

žeme zařadit ke krajinám, 

Slavnostní přestřižení pásky provedl starosta města Ivan Janeček 
společně s lékařským ředitelem Sergejem Jurčenkem.

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 3

Pokračování na straně 6Pokračování na straně 7
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Leden

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

meteo-

rologic-

ké

dny

chladné – teplota 
max. nižší jak 10 st. C

11 28 29 27 31 30 31 30 30 29 30

mrazivé – teplota 
min. nižší jak 0 st. C

20 20 21 19 30 14 23 23 26 19 19

ledové – teplota 
max. nižší jak 0 st. C

8 1 9 22 1 9 2 13 2 8

teplota 

v st. C

nejnižší v měsíci -19,4 -11,7 -4,0 -14,8 -16,5 -4,3 -9,0 -6,5 -7,5 -6,6 -5,6

dne 16. 26. 31. 22. 11. 22. 22. 2. 31. 16. 29.

nejvyšší v měsíci 11,1 10,9 13,3 12,6 3,3 10,3 6,6 8,1 10,2 11,6 15,0

dne 30. 19. 10. 27. 12. 31. 17. 31. 22. 1. 1.

měsíční průměr -1,24 0,88 1,58 -0,13 -4,69 3,19 -0,45 1,21 -0,71 1,10 2,11

srážky 

v mm

za měsíc 40,4 18,9 18,9 20,9 16,5 30,3 29,7 9,6 32,8 17,7 10,2

nejvyšší v měsíci 7,8 5,8 4,8 3,4 4,0 8,2 8,0 2,8 9,8 4,6 3,6

dne 17. 21. 10. 17. 31. 16. 9. 8. 6. 4. 18.

úhrn od počátku 
roku

40,4 18,9 18,9 20,9 16,5 30,3 29,7 9,6 32,8 17,7 10,2

deštivé dny v měsíci 17 11 13 17 13 13 16 9 14 13 12

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

10,6 15,2 12,5 13,9 11,8 13,6 13,3 6,3 10,0 6,3

dne 11. 11. 31. 4. 18. 14. 4. 14. 20. 21.

SVATÝ JAN Ačkoliv bylo 
v lednu osm ledových dnů, 
kdy nejvyšší denní teplota 
nepřeleze přes 0 °C, byl le-
tošní leden s měsíční prů-
měrnou teplotou 2,11 °C 
druhý nejteplejší od roku 
2013, kdy Miroslav Votruba 

ve Svatém Janu zazname-
nává meteorologická data. 
Nejteplejší leden byl v roce 
2018 s měsíčním průmě-
rem 3,19 °C a jedním ledo-
vým dnem. Nejstudenější 
byl rok předchozí (2017) 
s měsíčním průměrem 

-4,69 °C a 22 ledovými dny.
V lednu spadlo pouze 

10,2 mm srážek, což ho opět 
v jedenáctiletém sledování 
řadí na druhé místo. Ještě 
méně srážek spadlo v roce 
2020 (9,6 mm) a naopak nejvíc 
v roce 2013 (40,4 mm).      -red-

REGION První únorová stře-
deční noc přinesla zimní 
sněhové bouře, kdy bylo 
meteorology zaznamenáno 
přes 500 bleskových výbo-
jů v části republiky, kam se 
zařadilo i Sedlčansko. 

Mnohé občany okolo 
středeční desáté večerní 
hodiny překvapil ojedinělý 

blesk. Bouřky doprováze-
ly i vydatné srážky a silné 
nárazy větru, které dosa-
hovaly rychlosti kolem 70 
km/h. V Česku jsou zimní 
bouřky poměrně raritou 
(předchozí 21. ledna 2020) 
a vyskytují se nejčastěji 
na přechodu studených 
front.       Jana Motrincová

Oddělení rehabilitace prošlo 
zásadní rekonstrukcí
provést rekonstrukci a vytvořit lepší 

místo pro moderní medicínu. Nebylo 

to snadné, protože jsme alespoň čás-

tečně museli zachovat provoz oddě-

lení.“

Práce fi nišovaly 
v posledních dvou 
měsících

Na ředitele Sergeje Jurčenka 
navázal starosta Sedlčan Ivan Ja-
neček, který ocenil úsilí všech 
zainteresovaných, kteří se pustili 
do rozsáhlé rekonstrukce odděle-
ní rehabilitace. Podle jeho slov se 
zde bude zaměstnancům nemoc-
nice lépe pracovat a také občané 
regionu zde najdou komfortnější 
péči o svoji tělesnou schránku.

„Pracoviště rehabilitace v Sedl-

čanech dlouhodobě poskytuje 

velmi kvalitní rehabilitační péči,“ 
uvedl Jan Krulík, konzultant fy-
zioterapie sedlčanské nemocni-
ce, který dále působí jako hlav-

ní fyzioterapeut ambulantního 
rehabilitačního zařízení v Praze. 
„Zázemí tomu ale zcela neodpo-

vídalo. Oddělení svým vzhledem 

připomínalo spíše období deva-

desátých let, zatímco přístrojová 

technika byla stabilní a moderní. 

Nyní se díky rekonstrukci prostor 

podařilo výrazně zkvalitnit kom-

fort poskytované péče. Za posled-

ní měsíce tady byl odveden obrov-

ský kus práce. Položeny byly nové 

podlahy, vyměněny všechny dve-

ře, nový je také nábytek ve cvi-

čebnách, přestavěla se fyziote-

rapie a kompletně se renovoval 

provoz balnea.“

Rehabilitace má tři 
pracoviště

Vedoucí fyzioterapeutka reha-
bilitačního oddělení Nemocnice 
Sedlčany Jana Holanová, která 
byla zároveň spolukoordinátor-
kou rekonstrukce uvedla, že za-
čátek úprav lze datovat přibližně 

rok nazpět. Vzhledem k rozpětí 
péče, která je v rámci nemocnice 
oddělením rehabilitace zajišťová-
na – patří sem individuální a sku-
pinové fyzioterapie, fyzikální te-
rapie, balneo procedury, ale také 
rehabilitace na všech lůžkových 
odděleních – byla koordinace re-
konstrukčních prací a zdravotnic-
kého provozu náročným úkolem. 
Při plánování úzce spolupracova-
la nejen s vedením nemocnice, 
kde je třeba zmínit provozního 
ředitele nemocnice Filipa Zítka, 
ale také s projektovým manaže-
rem rekonstrukce Jiřím Žížalou. 
Odbornou stránku konzultovala 
s Janem Krulíkem. 

„Jsem ráda, že se nám společ-

nými silami podařilo moderně 

a funkčně zrekonstruovat prostory 

ambulantní rehabilitace, což umož-

ní poskytovat našim pacientům 

péči ve výrazně příjemnějším pro-

středí,“ uzavřela Jana Holanová.
David Myslikovjan

REGION Od pátku do soboty platila 
v části Česka výstraha před silným 
větrem. V regionu mohl v nárazech 
dosáhnout rychlosti až 70 kilomet-
rů za hodinu. Původně byla výstra-
ha vyhlášena pouze na pátek, kdy 
se k večeru vítr uklidnil. Pak ji ale 
meteorologové prodloužili ještě 
na sobotní dopoledne.

Český hydrometeorologický 
ústav očekával, že bude vítr lá-
mat stromy, působit škody na bu-
dovách, ničit elektrické vedení 
a komplikovat dopravu. A část to-
hoto očekávání opravdu pocítili 
v několika obcích regionu, když 
se v sobotu ráno probudili do tmy 
a dodávku elektrické energie se 
podařilo obnovit až v odpoledních 
hodinách.

Přesto, podle mluvčí středočes-
kých hasičů Dagmar Zemanové, 
nebyla za pátek a sobotu na Sedl-
čansku hlášena ani jedna událost.

Olga Trachtová Hadáčková

Přes Sedlčansko 
se přehnaly 
raritní zimní 
bouřky

Petrovice zasypal během hodiny sníh, který ale začal hned odtávat.

Leden byl teplý a s minimem srážek

Vítr hasiče 
nezaměstnal, 
energetiky 
však anoDokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANSKO Po úderu pta-
čí chřipky mohou opeřen-
ci opět svobodně chodit 
ven. Jak mezi prvními in-
formoval web městyse Vy-
soký Chlumec, Státní vete-

rinární správa zveřejnila 3. 
února ukončení mimořád-
ných veterinárních opat-
ření ohledně ptačí chřipky 
na Sedlčansku.

Jana Motrincová 

významná změna pro naši 
republiku, ale už po deba-
tách kandidátů po prvním 
kole jsem tento výsledek 
očekával, a tak mě to ni-
jak nepřekvapilo. Myslím 
si, že nyní bude na nové-
ho prezidenta velký tlak 
od všech, neboť od něho 
očekávají velké změny 
v reprezentování naší 
vlasti. Slyšel jsem i od ně-
kolika lidí, že jim připomí-
ná Masaryka, ale to ukáže 
až čas, co vše se mu poda-
ří uskutečnit.

Martin Krameš, 
starosta Kosovy 
Hory

V kostkované flanelo-
vé košili se mi šlo úžas-
ně. S dobrým pocitem 
a nadějí, že konečně 
po mnoha letech bude-
me mít prezidenta, který 
může být pro nás vzo-
rem, a za kterého se ne-
budeme stydět.

Jana Dufková, 
starostka 
Dublovic

V pondělí 30. ledna 
se mi šlo do práce stej-
ně, jako v jiný pracovní 
den. Co na mě ale pozi-
tivně zapůsobilo, byla 
velmi silná účast mla-

Jak se vám šlo do úřadu 
po zvolení Petra Pavla 
prezidentem?

dých lidí ve volbách a je-
jich odhodlání vyjádřit 
svůj názor. Tento fakt mi 
dává naději, že jim záleží 
na místě, kde žijí a není 
jim lhostejné společen-
ské klima, ve kterém vy-
chovávají své děti. 

Ivan Janeček, 
starosta Sedlčan

Co se týká radosti či 
zklamání z výsledku voleb 
prezidenta republiky, mu-
sím říci následující. Po se-
čtení hlasů jsem určitě měl 
radost, že po delší době 
budeme mít prezidenta, 
za kterého se nebudeme 
muset stydět. Věřím, že 
se jedná o člověka, který 
bude důstojným reprezen-
tantem České republiky 
ve světě a na úrovni vnitro-
státní bude sjednotitelem 
společnosti.

Mirka Jeřábková, 
starostka Sedlce-
Prčice

Měla jsem dobrý po-
cit, nejen v pondělí, ale 
už v sobotu po sečtení 
výsledků. Věřím panu 
prezidentovi, který hned 
v prvních chvílích prohlá-
sil, že bude prezidentem 
všech, nejen těch, kteří 
ho volili, ale i ostatních, 
kteří volili druhého kan-

didáta. Má pravdu, není 
poražených voličů, jsou 
jen poražení kandidáti. 
Věřím, že se s ním nejen 
na Hrad, ale i do společ-
nosti začne vracet úcta 
k druhému, morální hod-
noty, snaha naslouchat 
a hledat řešení, a naopak 
do pozadí se budou dostá-
vat lži, překrucování faktů 
a rétorika, kterou by určitě 
neměli používat lidé, kteří 
nás reprezentují. Pevně 
věřím tomu, že prezident 
Pavel k výše uvedenému 
přispěje.

Petr Štěpánek, 
senátor

Opět nám nastaly 
krásné dny bez ohledu 
na počasí. Po několika 
týdnech vyostřené kam-
paně jsme se probudili 
do klidu a naděje. Naděje 
na slušnost, pravdomluv-
nost a ústavnost. Heslo 
na prezidentské standar-
tě se po letech naplnilo: 
„Pravda vítězí“.

Iva Fišerová

ZAHOŘANY V prostoru 
před místní saunou byl 
v sobotu 4. února dopo-
ledne zahájen třetí ročník 

Zahořanského zimního 
pochodu, který organizuje 
Lukáš Pešička s rodinou 
a místními hasiči. Trasa 
zimní krajinou byla letos 
dlouhá zhruba sedmnáct 
kilometrů. 

Jak pochod zhodno-
til sám hlavní pořadatel? 
„Účastnilo se sto pochod-

níků. Na trati bylo zajiště-

no občerstvení, letos s pře-

kvapením dvou budek 

zvané samolejky, které 

obsahovaly známý alko-

holický nápoj a kasičku. 

V cíli v hasičské klubovně 

Na kovárně byla připrave-

na pro příchozí výborná 

polévka. Co jsem slyšel, 

tak si účastníci trasu chvá-

lili, pochod se velmi vyda-

řil,“ sdělil Pešička.
Jana Motrincová

Společnost MAS Sedlčansko, o.p.s. 
vypíše dne 10. 2. 2023 výzvu z Programu rozvoje venkova

10. VÝZVA PRV MAS SEDLČANSKO, O.P.S.  
Datum příjmu žádostí o podporu je od 15. 2. 2023 a datum ukončení příjmu 

žádostí o podporu je 20. 3. 2023 do 15:00
Seminář pro žadatele se bude konat 22. 2. 2023 od 15:00 v komunitním 

centru v Krásné Hoře nad Vltavou č. p. 14
Podrobnější informace najdete na 

http://www.mas-sedlcansko.eu/vyzvy-mas/

Slepicím skončilo 
domácí vězení

Na turisty čekaly 
samolejky

Kdo chtěl, mohl si v půlce trasy opéct buřty.

Dokončení ze strany 1
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V lednu jsme jednali s Minister-
stvem vnitra ohledně zabezpečení 
poštovních služeb na venkově, zvý-
šení úhrad za provoz Pošta partner 
a zachování stávající sítě poštov-
ních poboček. Zavedením datových 
schránek pro živnostníky přijde 
Česká pošta o významnou část tr-
žeb za doporučené dopisy, které 
nahradí elektronické datové zprá-
vy. Tento výpadek zásadně ohro-
žuje ekonomickou stabilitu pošt. 
Dle vyjádření generálního ředitele 
Romana Knapa by pošta bez fi nanč-
ní podpory státu musela vyhlásit 
v polovině roku bankrot. V Senátu 
jsme vyzvali vládu, aby se tímto 
rizikem včas zabývala a bankrotu 
České pošty zabránila. Stejně tak je 
pro nás důležité zachování poboček 
pošty na venkově. Jedná se o jednu 
z mála služeb, které na venkově stát 
ještě nabízí.

Jako zásadní vnímám novelu zá-
kona 65/2022 o pomoci Ukrajině, 
která mimo jiné ukládá cizincům, 
kteří pobývají na našem území, pro-
vést přeregistraci do konce března. 
Jde o to, abychom měli přehled, 
kolik cizinců u nás aktuálně je 
a kde se zdržují. Tato novela také 
zjednodušuje přijímání dětí z Ukra-
jiny do škol, uznávání kvalifi kace 
ve vybraných oborech a prodlužuje 
platnost dočasné ochrany. Zároveň 
fi nanční podpora již nebude plošná, 
ale adresná s přihlédnutím na ma-
jetkové poměry uprchlíků. Tedy 
například zda pracují a jaké mají 
příjmy. Všechna aktualizovaná data 
budou sdílena v databázi celé EU, 
aby nedocházelo ke zneužití pomo-
ci ve více státech.

Velkým tématem lednového za-
sedání Senátu byl takzvaný ener-
getický zákon. Novela mimo jiné 
zjednodušuje povolovací procesy 
pro instalaci obnovitelných zdro-
jů do výkonu 50 kW (dnes 10 kW) 
ve vztahu ke stavebním úřadům 
a Energetickému regulačnímu 
úřadu. Velký důraz je zde kladen 
na podporu obnovitelných zdrojů 
nejen elektřiny, ale i tepla. Záro-
veň umožňuje podporovat výrob-
ce tepla z biomasy. U výstavby 
zařízení na výrobu elektřiny z ob-
novitelných zdrojů s instalovaným 
výkonem nad 1 MW se nově sta-
noví institut veřejného zájmu. Ote-
vřeli jsme také otázku valorizace 
výkupních cen elektřiny z bioply-
nových stanic.

S kolegou senátorem Jiřím Ober-

falzerem jsem uspořádal seminář 
k novele zákona o volbách do za-
stupitelstev obcí. Předpokládáme, 
že v únoru tuto novelu projedna-
jí výbory a v březnu se dostane 
na plénum. Na novele jsme úzce 
spolupracovali s docentem Tomá-
šem Lebedou, který patří k nejlep-
ším znalcům volebního práva nejen 
v naší republice, dále s Minister-
stvem vnitra a Českým statistickým 
úřadem. Doufám, že se nám tuto 
novelu podaří protlačit i přes avizo-
vanou nevoli od tradičních politic-
kých stran. Držme si palce.

Společně s předsedou Senátu 
Milošem Vystrčilem jsme 18. led-
na na půdě České zemědělské 
univerzity v Praze předali oce-
nění farmářům vyhodnoceným 
v rámci projektu Pestrá krajina. 
Šlo o ocenění zemědělců, kte-
ří hospodaří šetrně k životnímu 
prostředí, dbají na zadržení vody 
v krajině, na tradice a s ohledem 
na udržitelné hospodaření.

Leden je také měsíc hodnocení 
předešlého roku. Měl jsem mož-
nost se zúčastnit několika výroč-
ních valných hromad. Kromě mé 
domácí ve Sboru dobrovolných ha-
sičů v Petrovicích jsem byl i u ha-
sičů v Kvasejovicích, Sedlčanech, 
Orlově, na Březových Horách 
a v Sedlci-Prčici.

Zahájil jsem jednání s náměst-
kem ministra zemědělství Patrikem 
Mlynářem ohledně přípravy novely 
mysliveckého zákona. Tuto tématiku 
projednáváme i s kolegy poslanci. 
Nabídl jsem možnost svolání kulaté-
ho stolu v Senátu se zástupci všech 
tímto zákonem dotčených organi-
zací, jako jsou myslivci, zemědělci, 
vlastníci lesů a podobně. Cílem je 
nastavení takových parametrů to-
hoto citlivého zákona, které budou 
pro všechny akceptovatelné. Bude 
to velmi těžké a složité jednání.

Byl jsem členem delegace, která 
v Senátu jednala s generální ředi-
telkou Evropské komise pro obno-
vu a odolnost Celine Gauer. Tato 
instituce rozhoduje o uvolnění fi-
nančních prostředků do Národní-
ho plánu obnovy. Věřím, že jsme 
delegaci komise EU přesvědčili, že 
plníme všechny podmínky pro po-
skytnutí tohoto významného eko-
nomického nástroje. Otevřeli jsme 
i téma energetiky, společných po-
stupů a solidarity v Evropě.

Petr Štěpánek

senátor

OSEČANY V pohostinství Na Růž-
ku (u Drobka) se loni na pod-
zim konaly husí hody, které 
uspořádal se svojí manželkou 
tehdy nový provozovatel hos-
pody, šestadvacetiletý Ondřej 
Hyský, jehož kamarádi a známí 
neoslovují jinak, než Drobku. 
Na loňskou akci v sobotu 4. úno-
ra navázaly zabijačkové hody 
a od dopoledních hodin se začal 
lokál plnit zájemci o pravou čes-
kou zabijačku.

Ta byla zahájena ale již v ran-
ních hodinách, když se před 
hospodou v zapůjčené vojen-
ské polní kuchyni začal vařit 

ovar a několik pomocníků se 
už otáčelo v kuchyni, aby až 
se začnou scházet hosté, bylo 
všechno připraveno. Čas zbyl 
i na rozhovor s Ondřejem, kte-
rý díky své statné postavě je 
skutečně pěkným drobkem, 
i s jeho nejbližším pomocní-
kem, kuchařem.

Ondřeji, co všechno kromě 

tradičního ovaru na vašich 

dnešních zabijačkových ho-

dech nabízíte?

Děláme jitrnice, jelita, tla-
čenky, zabijačkovou i ovarovou 
polévku a zabijačkový guláš. Já 
jsem byl v hospodě už v šest ho-
din ráno a řezník dorazil jen chví-
li po mně.

Máte zkušenosti s podobný-

mi akcemi, nebo je to dnes pro 

vás premiéra?

Se zabijačkami jsem zatím žád-
né zkušenosti neměl, ani jsem 

na ně nechodil, ale právě proto 
tady mám dnes zkušeného řezní-
ka, který je z druhé strany Sedl-
čanské kotliny, z České Sibiře.

Řezník doplnil: „Prase máme 

ze včerejší porážky, a navíc jsme 

nakoupili další suroviny, napří-

klad hlavy a další materiál na va-

řenou výrobu, aby všeho bylo 

dostatek.“

Ondřeji, kde jste pracoval 

předtím, než jste začal působit 

v osečanské hospodě?

Čtyři roky jsem dělal šéfku-
chaře na zámku Červená Lhota 
u Kardašovy Řečice a jako ku-
chař jsem potom byl v pětihvěz-

d ičkovém hote lu  Bel levue 
v Českém Krumlově. Vařil jsem 
také v resortu Mlýn Černovice 
u Pelhřimova. A protože v Ose-
čanech končil kamarád a já jsem 
chtěl mít svoji vlastní provozov-
nu, přičemž jsem si říkal, že se 
budu držet při zemi, zkusil jsem 
si vzít malou hospodu. Jsem 
tady spokojený a uvidíme, jak 
to půjde dál.

V Osečanech také bydlíte, 

nebo sem dojíždíte?

Pocházím z Dublovic a bydlím 
v Záběhlicích u Sedlce-Prčice.

Přemýšlíte i o dalších po-

dobných akcích, jako jsou tyto 

zabijačkové hody?

Určitě. Máme tady pěkný sál 
pro dvě stě padesát až tři sta lidí, 
takže bychom v něm rádi pořá-
dali narozeninové oslavy, fi remní 
večírky a další akce.

David Myslikovjan

Z P R Á V Y  O D  S E N Á T O R A  ( 2 )

Pracuji na přípravách novely 
mysliveckého zákona

Ondřej Hyský dělal 
šéfkuchaře na zámku 
Červená Lhota a vařil 
v pětihvězdičkovém hotelu

Ondřeji Hyskému (vpravo) pomáhal u vojenské polní kuchyně s přípravou zabi-
jačkových hodů řezník z České Sibiře.
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Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              20/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.            21/23 

Prodám funkční černobílou la-
serovou tiskárnu HP LaserJet 1200 se-
ries se třemi tonery. Cena 440 Kč. Tel.: 

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Hledáme novou posilu na pozici 

PRODAVAČKA/PRODAVAČ 
do zavedené firmy Voda-Topení-Plyn František Skalický v Sedlčanech, 
která se zabývá prodejem vodoinstalatérského a topenářského zboží

Náplň práce: prodej instalatérského a topenářského materiálu

Místo práce: Sedlčany
Platební podmínky – dle dohody

Kontakt: František Skalický 602 437 479, frantisek.skalicky@seznam.cz

774 414 225.                22/23

Koupím garáž v Sedlčanech u Biosu. 
Tel.: 602 110 333.                23/23

ZEOS s. r. o. Sedlec-Prčice
přijme zaměstnance na pozici:

ZÁMEČNÍK/SVÁŘEČZÁMEČNÍK/SVÁŘEČ

OPRAVÁŘ  ZEMĚDĚLSKÝCH  STROJŮOPRAVÁŘ  ZEMĚDĚLSKÝCH  STROJŮ
Požadujeme:

- zájem o obor
- ŘP skupiny B (E výhodou)
- svářečský průkaz
- výuční list (maturita výhodou)

Nabízíme:

- zajímavé platební podmínky
- finanční odměny v období letních prázdnin a vánočních svátků
- možnost vzdělávání
- výkonnostní odměny

Info na tel.: 731 778 976, zeos.sedlec@seznam.cz

Farma Druhaz, Na Červeném Hrádku

PRODEJNA OPĚT 

OTEVŘENA od 6. 2.
- nabídka krůtího a kuřecího masa

- uzené drůbeží maso a uzeniny
- vejce, oleje, koření

- piva, mošty

Společnost 1. kuřecí s. r. o., Sedlčany

přijme do svého týmu

SKLADOVOU  ÚČETNÍ
- vedení skladového účetnictví

- evidence materiálu, administrativa

ŘIDIČE
- rozvoz čerstvého masa

Více informací na tel.: 608 988 678

ZPRAVODAJSTVÍ

JESENICE Dobrošovičtí ha-
siči se v sobotu 28. února 
místo motorových stříka-
ček vyzbrojili benzinovými 
řetězovými pilami a seke-
rami a dostavili se v maxi-
málním počtu do jesenic-
kého fotbalového areálu.

Společně se členy TJ So-
kol Jesenice zahájili výstav-
bu nového tréninkového 

hřiště v prostoru za součas-
ným travnatým fotbalovým 
hřištěm. Prvním krokem 
ke splnění záměru se sta-
lo vykácení stromů, jejich 
zpracování a odvoz. Motiv 
vzájemné spolupráce byl 
zcela prozaický – děti členů 
dobrošovického hasičské-
ho sboru hrají za Jesenici 
fotbal.        František Vávra

Hasiči se 
proměnili 
v dřevorubce

Plošná inzerce od 14 Kč vč. DPH/cm2
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OBEC

Dublovice 2 2 2 2 2 2

Hřiměždice 1 2 2 2 2 2

Jesenice 1 0 0 0 0 0

Kamýk nad Vltavou 1 2 2 1 1 1

Klučenice 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 1 1 1 1 1

Kosova Hora 3 3 3 3 3 4

Krásná Hora nad Vltavou 5 5 5 5 5 6

Křečovice 2 2 2 2 2 2

Křepenice 0 0 0 0 0 0

Milešov 1 1 1 1 1 1

Nalžovice 2 1 1 1 1 1

Nedrahovice 0 0 0 0 0 0

Nechvalice 1 2 2 2 2 2

Osečany 1 1 1 1 1 1

Petrovice 3 3 3 3 3 4

Počepice 0 0 0 0 1 1

Prosenická Lhota 0 0 0 0 0 1

Příčovy 0 0 0 0 0 0

Radíč 2 2 2 2 2 2

Sedlčany 19 18 18 19 22 22

Sedlec-Prčice 6 7 7 7 8 9

Solenice 1 2 2 2 2 2

Svatý Jan 2 1 1 1 1 1

Štětkovice 0 1 1 1 1 1

Vojkov 7 7 7 7 7 7

Vrchotovy Janovice 6 6 6 6 7 9

Vysoký Chlumec 3 3 3 3 3 3

Zduchovice 0 0 0 0 0 0

Celkem 70 72 72 72 78 85

REGION Celkově přibylo 
za uplynulý týden v našem 
regionu sedm covidových 
případů. V neděli 5. února 
bylo více případů prokáza-
né nákazy než v neděli 29. 
ledna v šesti obcích: Koso-
vě Hoře, Krásné Hoře nad 
Vltavou, Petrovicích, Pro-
senické Lhotě, Sedlci-Prčici 
a Vrchotových Janovicích. 
Obcemi aktuálně bez náka-
zy jsou Jesenice, Klučeni-
ce, Křepenice, Nedrahovi-
ce, Příčovy a Zduchovice. 
Pokles tentokrát nevidíme 
ani v jedné z námi sledova-
ných 29 obcí.

Při pohledu na obce 
s rozšířenou působností 
vidíme opět nejsvětlej-

ší barvu na Sedlčansku 
a nejtmavší na Voticku. 
Na Sedlčansku bylo v ne-
děli 62 případů, z toho pět 
nových. Po přepočtení 
na tisíc obyvatel tu bylo 
2,8 nakažených. Na Pří-
bramsku bylo aktivních 
případů 244, z toho no-
vých 13. V přepočtu na ti-
síc obyvatel to je 3,5 naka-
žených. Největší hustotu 
pozitivně testovaných má 
opět Voticko se 75 aktiv-
ními případy, z toho dva 
byly nové v posledních 
sedmi dnech. Bylo tu 
tedy 6 nakažených na ti-
síc obyvatel.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Nárůst pokračuje, 
tentokrát je 
o devět procent

Knižní mosty 
propojují dva 
světy

„Chtěla jsem navázat 

na předchozí dva tituly, při-

bližující hendikepy a poru-

chy, Narozeninovou kočku 

o zrakově postižených a kni-

hu Jak barevná je modrá 

o autismu. Jsou to všechno 

takové knižní mosty, které 

propojují světy lidí s hendike-

pem či poruchou a světy těch 

ostatních,“ popisuje pojetí 
knihy spisovatelka Markéta 
Vítková. Kniha se zaměřuje 
i na prevenci úrazů u dětí, 
které se aktivně věnuje 
Zbyněk Švehla na besedách 
pořádaných v rámci projek-
tu Vzpoura úrazům: „Jako 

ambasador projektu jezdím 

s kolegy několikátým rokem 

do škol a školek po celé re-

publice,“ dodává Zbyněk.
Autoři knihy si nemoh-

li vybrat lepší prostor pro 
křest, než je Centrum Pa-
raple, které pomáhá lidem 
po poškození míchy s ná-
vratem do aktivního života. 
Atmosféru křtu navodil už 
v úvodu nevidomý zpěvák 
Radek Žalud skladbou Ave 
Maria. Následně byla před-
stavena nejen kniha samot-
ná, její autoři, ale i činnost 
ambasadorů z projektu 
Vzpoura úrazům. Na křest 
totiž dorazili kolegové Zbyň-
ka Švehly − Jarmila Onder-
ková a Pavel Bambousek. 
Radek Žalud vybral pro 
své vystoupení také píseň, 
kterou pro něj složil Karel 

Vozíčkov ukazuje dětem svět lidí 
na vozíku hravým způsobem

Autoři Markéta Vítková a Zbyněk Švehla (zleva), moderátorka 
Lenka Novotná, kmotři Klára Cibulková a Vladimír Javorský

Dokončení ze strany 1 Peterka I já mám sny, která 
dokonale rezonovala s té-
matikou hendikepů a oddě-
lila další zájmovou oblast 
knihy – para sporty.

Co karta, to 
zajímavost

Kniha obsahuje mimo 
jiné kvarteto, na kterém 
jsou představeny sporty 
v jejich klasické podobě ale 
i v para verzi. Co karta, to za-
jímavost. Jednotlivé sporty 

zastupuje vždy jedna osob-
nost. Křtu se přímo účastnil 
paralyžař Pavel Bambousek, 
který získal ocenění v rámci 
Evropského poháru a účast-
nil se dvou paralympiád. Své 
zkušenosti z oblasti sportu 
lidí s hendikepem přiblížil 
i předseda Českého para-
lympijského výboru a me-
dailista z paralympijských 
her v Athénách v hodu dis-
kem Miroslav Šperk. Rad-
ka Kučírková, předsed-
kyně zapsaného spolku 
Český parasport, popsala 
činnost spolku. Mimo jiné 
zaznělo, že podpořit pa-
rasportovce mohou všich-
ni tím, že jim přijdou fan-
dit na sportovní utkání.

Vozíčkov se vezl 
na vozíku

Ukázky z Vozíčkova četli 
kmotři knihy, herci Klára Ci-
bulková a Vladimír Javorský. 
Způsob samotného aktu křtu 
byl pro ně nečekaný. Autoři 
knihy je požádali, aby Vozíč-
kov – jak jinak – svezli na in-
validním vozíku za asistence 
dětských pasažérů. Protože 
zrovna nebyl po ruce žád-

ný prázdný vozík, ochotně 
zapůjčil druhý z autorů, 
Zbyněk Švehla, vozík svůj. 
Kmotři pak s tímto vzácným 
nákladem kroužili po trase 
symbolických ležatých os-
miček. „Měli jsme z průběhu 

křtu velikou radost. Věříme, 

že kniha má co nabídnout ne-

jen dětem, pro které je určena 

především, ale i dospělým čte-

nářům,“ shodli se oba autoři.
Kniha je vázána speciál-

ní skrytou kroužkovou vaz-
bou. ‚Páteř‘ Vozíčkova tvoří 
Zbyňkův napínavý osobní 
příběh od jeho narození, 
přes osudový pád na kole 
během triatlonu v roce 1994, 
kdy mu bylo devatenáct let, 
až po dnešek. Jednotlivá té-
mata motivují mladé čtená-
ře k překonávání překážek 
a bariér, i těch životních, 
a jsou rozvinuta nejen v roz-
hovorech Markéty a Zbyňka 
za každou z jedenácti kapitol, 
ale také v podobě hravých 
úkolů a nápaditě umístěných 
hracích karet. Po přečtení 
už bude čtenář bezpečně 
vědět, jak mohou vozíčkáři 
řídit auto, jaké existují typy 
vozíků a poznají rozdíl mezi 
druhy postižení míchy, kdy 
po úrazu ochrnou horní 
a kdy dolní končetiny.

Medailonky několika 
inspirativních lidí, kteří se 
po úrazu nevzdali, zdravot-
ní sestřičky Marie Scott, 
lukostřelce Davida Draho-
nínského, levandulového 
farmáře Stanislava Bízy, 
pěvkyně Daniely Hořínko-
vé a vojáka Lukáše Hirky, 
jsou otištěny na závěreč-
ných stránkách této obsaž-
né, naučné i zábavné kníž-
ky Vozíčkov.

David Myslikovjan

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, štávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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Rytíři nečekaným objektivem Milana Dlouhého

jak se ale stane, že se z fotografa 

krajináře stane portrétista? 

To bylo takové náhodné, chtěl 
jsem trochu vypnout z tématu kra-
jiny. Nikdy mě nebavilo fotit běžně 
lidi, to nebylo ono.

A co to bylo, co přivolalo 

do tvého života téma rytířů?

Všechno, co fotím, tak tím chci 
nějak zachovat starou dobu a rytí-
ři jsou tomu trochu podobní. Téma 
rytíř se vynořilo. Miluju historii 
a jednou byla možnost, kdy mi 
Marek Kolský, co vede skupinu 
historického šermu, půjčil drátě-
nou košili, nějaký meč a pár věcí. 
Na chalupě máme bramborák – 
bramborový sklep – s klenbou 
a okýnkem, násypkou, kudy tam 
proudí světlo. Vyfotil mne tam 
v tom světle David Heger. Pak jsem 
do toho oblékl kluky od nás z prá-
ce i další kluky. Vybíral jsem typy, 
kteří se na to hodí, dá se jim věřit, 
že je to z té doby. Najednou je to 
návrat v čase.

Prohlížíme chvíli civilní foto-

grafi e těch mužů a pak ty, na kte-

rých zosobňují rytíře. Jsou to je-

jich velké proměny…

Tenhle chlapík je jinak veselý 
typ, a tady jsme třeba maskérsky 
dělali i jizvy, snažili se podtrhnout, 
že prošel ohněm boje. Nejdřív 
jsme použili hlínu, ale ta ho na tvá-
ři moc dřela, tak jsem na masková-
ní přinesl mour z uhlí.

Ono je na těch portrétech 

rytířů skutečně něco přesvěd-

čivého.

Oni se ti chlapi změní, jak si 
vezmou to dobové oblečení. Navíc 
třeba Pavel dokáže přesvědčit výra-
zem tváře. Ne každému je to dáno, 
třeba Tomáš je smíšek, ale tady 
na tom portrétu dokázal mít vážnou 
tvář. Navíc jsou ti chlapi neskuteční 
odborníci na dějiny i na zbraně. 

A co ty kostýmy historického 

oblečení?

To si sháněli většinou sami. 
Třeba tuhle drátěnou košili si dě-
lal Marek asi tři roky. Využíval 
mnoho času, seděl a spojoval 
drátek po drátku, nějakých tři sta 
hodin. Stála by třeba dvanáct tisíc. 
V historickém šermu jsou to velcí 
fandové, nechat si udělat brnění 
není levná záležitost. A tak mají 
na dotvoření postavy rytíře třeba 
kožešiny, opasky a tašky k pasu 
s kovanými ozdobami a sponami. 
Tyhle rukavice jsou nádherné. 
Mají kožený základ a malé nýto-
vané chránící kovové dílky umož-
ňují velice jemný pohyb, dá se 

v nich držet tužka a normálně psát.
A ty staré rámy k fotkám, kde 

jste je opatřili?

Věrka Holečková je někde zapo-
menuté vydolovala na půdě. V no-
vých by to nebylo ono.

No ano, takhle dodávají por-

trétům rytířů punc. Jak postu-

puješ při focení?

Tady je třeba můj brácha Ště-
pán, smíšek, ale jakmile oblík-
ne chlap zbroj a dostane zbraň 

do ruky, je z něj rytíř. Pomohlo, 
že pršelo, namočily se mu samo-
zřejmě vlasy, načernil jsem mu 
fousy. Nejdůležitější jsou oči. Ten-
hle má třeba pohled do dáli, ale 
oči se dívají do objektivu. A tohle 
je Václav z našeho fotoklubu jako 
starý zbrojnoš. Tady je třeba fotka 
Honzy, ta je opravdu přesvědčivá 
a na téhle vypadá jako svatý Vác-
lav. Musím jim taky říct, co chci, 
mám vždycky představu, tak třeba 
– dívej se doleva, bradu nahoru, 
nebo dolu, buď vážnej, ještě víc, 
mrač se, vykul oči.

Zažili jste někdy při fotogra-

fování, že si vás lidi všimli?

U Větráku se přišla fotit sku-
pinka Ukrajinek, když byl Jirka 
bojově namaskovaný, to nebyla 
ideální situace. Jindy jsem tam fo-
til Tomáše a sundával mu dlouhou 
drátěnou košili, což není tak lehké, 
váží 20 kg. Bolelo ho to a řval, zrov-
na když tam přijeli turisti. A jindy 
houbaři čučeli, napůl svlečený 
chlap v lese, líčil jsem mu zrovna 
načerno tváře.

Některá místa bych možná po-

znala, kde jste všude fotili?

Na Větráku, ten má krásné his-
torické zdivo, tahle fotka Pavla je 
u vchodu do kaple v Jetřichovi-
cích. Neopravený portál dokreslu-
je jeho portrét. Jednou jsme jeli 

na Vrškamýk, ale nakonec jsme 
využili v lese nádhernou mlhu, 
a taky jsme fotili docela obyčejně 
na louce. Pochopitelně i na Čer-
veném Hrádku obrostlém břečťa-
nem. Stejně je hlavní ten člověk, 
pozadí má jen dokreslit atmosféru.

Tyhle fotky už nejsou jen por-

trétem.

To už jsme přidali příběh, třeba 
Viking na výzvědech, to bylo na té-
měř vypuštěném Musíku v rákosí, 
Jirka kouká přes hladinu. Tohohle 
zraněného rytíře jsme fotili v pří-
rodní rezervaci Jezero. K rytířství 
patří jizvy, jsou jeho dokladem. 
U Tomáše nám zase foukalo, tak to 
byla přidaná hodnota.

Jaká byla odezva na tvé fotky?

Na výstavě byla skutečně ode-
zva, a dokonce i poptávka, napří-
klad maminka objednala fotku pro 
sebe i pro syna. Tomáš, ten se tře-
ba na dovolené neholil a nestříhal, 
rodina i se švagrem tím byla tro-
chu zaskočená, ale on to měl jako 
přípravu na rytíře. Rytíři se taky 
nemohli upravovat, vlasy, vous, to 
k nim patřilo. Když pak švagr fot-
ky uviděl, naskočila mu husí kůže. 
Každý z kluků si objednal fotku, 
a když si tu fotku většího formátu, 
která není levná, nechá udělat, tak 
to už je pro mne známka, že se mu 
to fakt líbí.

Určitě je s fotkami ještě další 

práce. Bavilo tě to celé?

Digitální fotka je polotovar, člo-
věk si musí umět poradit v pro-
gramu, jak je upravit, ladit barvy, 
nastavit sytost, kontrast, je to ještě 
hodně práce. Vždycky vzniká nej-
prve série fotek, ze kterých udě-
lám výběr nějakých deseti a pak 
vyberu jednu až dvě na výstavu. 
Oproti krajině je samotné focení 
rytířů více hravé, musí to člově-
ka bavit, dotvořit kostýmy, nalíčit. 
Krajina je těžší, musím ji plánovat 

a věnovat energii a čas. V krajině 
musím být na určitém místě v urči-
tém čase, to všechno se s ní nedá 
domluvit. Lidi si můžu připravit. 

Rytíř je pro muže něco jako 

pravzor, viď?

Proto se někteří kluci okamžitě 
do rytíře vcítili, jako by jím skuteč-
ně byli.

Kdo z nich je třeba pro tebe 

rytíř?

Tomáš. No všichni, i Marek, Pa-
vel i Jirka, každý to pojal trochu 
po svém. Těší mě, jak zosobnili 
rytířskou sílu a ochranu. Je nám 
blízká třeba ve vzoru svatého Ji-
řího, jak zabíjí jako ochránce dra-
ka. V tom vzoru rytíře je ochrana 
slabších, původně taky ochrana 
poutníků do Svaté země. Tady tu 
fotku jsem v černobílé podobě vy-
bral na plakát, je na ní detail hlavy 
rytíře, klečícího u meče. Ta ruko-
jeť s částí čepele tvoří kříž, oni se 
tak modlili. Rytířství je přítomné 
ve všech kulturách. Jasně, třeba 
japonský samuraj. Taky zosobňu-
je a chrání určité hodnoty. Ano, 
ty najatý žoldák nikdy nezosobní, 
nemá k tomu ten vznešený důvod 
hodnoty chránit. Stát se rytířem 
nebylo v historii jen tak, musel si 
vysloužit důvěru, aby byl pasován 
na rytíře. Rytíř je bojovník, který 
slouží vznešenému cíli. Zosobňuje 
pozitivní seberealizaci vlastní síly.

S ohledem na to, že jsi foto-

grafoval rytíře loni, tak se nabízí 

otázka, jestli se ti to téma rytíře 

nevynořilo podvědomě i z toho, 

že ve společnosti vzor rytíře sil-

ně chyběl. 

Vlastně přítomnost rytíře či rytí-
řů se stala společenskou nutností. 
Opravdu chybí ochrana a pomoc 
slabým. Věřím, že jsme si teď své-
ho rytíře dobře zvolili. Představuje 
ochranu základních hodnot.

Iva Fišerová

Autor s rytíři – zleva Tomáš Zatloukal, Jiří Čiko, Pavel Horčička a Milan Dlouhý

Rytíř Tomáš Zatloukal. Foto: Milan Dlouhý

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
10. 2. Ples Agrární komo-

ry Příbram

XXI. reprezentační ze-

mědělský ples, k tanci 

a poslechu hrají Melody 

mix a hosté; 19:30

 Vrchotice – Na Františku
11. 2. Hasičský ples SDH 

Libenice

17. 2. Masopustní taneční 

zábava

20:00

 Sedlčany – kult. dům
11. 2. Ochotnický ples

19:30

14. 2. Petr Hapka a jeho 

potměšilí hosté

koncertní projekt věnovaný 

vzpomínce na Petra Hap-

ku, vystoupí H. Holišová, 

O. Ruml, J. Maxián, X. 

Baumaxa a další; 19:00

17. 2. Ples 2. ZŠ Propojení

k poslechu a tanci hraje 

Ešner band; 19:00

18. 2. Šibřinky

tradiční maškarní ples pro 

dospělé, hraje Ešner band; 

20:00

 Libíň – sál
11. 2. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje praž-

ská kapela Covers5; 20:00

 Petrovice – Obecní dům
11. 2. Maškarní ochotnic-

ký ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete, tombola, 

scénky, soutěž o nejlepší 

masku; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
11. 2. Ofi ciální afterpar-

ty maturitního plesu 

GaSOŠE

hraje DJ Míra Šmarda a DJ 

ThomasOxy; 21:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – restaurace Na Sále
17. 2. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

skupina Axiom

 Mokřice – kult. dům
17. 2. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

skupina Klasik; 20:00

 Osečany – Na Růžku
18. 2. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje sku-

pina Static, tombola; 19:00

 Nechvalice – kult. dům
18. 2. Hasičský ples SDH 

Chválov

k poslechu a tanci hraje sku-

pina Klasik, tombola; 20:00

 Vysoký Chlumec – sál 
Staré hospody
18. 2. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje sku-

pina Podříci, tombola; 20:00

 Přestavlky – dům hasičů
18. 2. Hasičský maškarní 

ples

k poslechu a tanci hraje 

skupina Hošna band; 20:00

 Kamýk nad Vltavou – 
obřadní síň 
22. 2. Pěvecký podvečer

vystoupí Michaela Zajmi, 

Tomáš Sup a Pavel Vorá-

ček; 18:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – kult. dům
Životní koníček

výstava obrazů a plastik 

Petra Kotršala; do 9. 2.

Očima zvířat

výstava olejomaleb zvířat 

a přírody Michaely Proško-

vé Burdové; od 13. 2.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Válka na Ukrajině

výstava fotografi í reportérů 

serveru Voxpot Majdy Slá-

mové a Vojtěcha Boháče; 

do 24. 2.

 Sedlčany – knihovna
65 let fotoklubu Uran

výstava fotoklubu Uran 

z Příbrami u příležitosti 

výročí 65 let; do 1. 3.

 PŘEDNÁŠKY

 Kamýk nad Vltavou – 
Komunitní centrum
15. 2. Barvy pro chuť 

a zdraví

hravý seminář s Hankou 

Synkovou; 17:00

 Sedlčany – muzeum
16. 2. Island – země ohně 

a ledu

cestopisná přednáška Vác-

lava Cihelky s promítáním 

fotografi í a videí; 18:00

 Sedlčany – knihovna
17. 2. A pak, že to nejde!

setkání s Tomášem Andr-

lem, účastníkem několika 

závodů Ironman; 18:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
8. 2. Ivo Šmoldas a Anti-

kvartet Dušana Vančury

zábavný pořad s oblíbeným 

komikem a moderátorem, 

hudební doprovod; 19:30

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
10. 2. Miluji tě, tak se měj

brilantní komedie, kde 

všechny postavy hrají dva 

herci; 19:00

17. 2. Hrdý Budžes

Barbora Hrzánová ve vždy 

vyprodané divadelní insce-

naci; 19:00

 KINO

 Votice
8. 2. Fimfárum Jana 

Wericha

loutková rodinná komedie; 

17:00

9. 2. Whitney Houston: 

I wanna dance with 

somebody

hudební životopisné dra-

ma; 20:00

16. 2. Asterix a Obelix: 

Říše středu

dobrodružná komedie; 20:00

 Sedlčany
10. 2. Osm hor

italsko-belgicko-francouz-

ské drama; 20:00

11. 2. Bestie

americký thriller; 20:00

16. 2. Tvář

fi lmový klub, švédský fi lm; 

20:00

17. 2. Přání k narozeninám

česká komedie; 20:00

18. 2. Světlonoc

česko-slovenské mystery 

drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
8. 2. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

River Boys Zvírotice; 18:30

HC Hrádek – HC Žabáci 

Solopysky; 20:25

10. 2. Pohárové utkání

HC Domino – HC Čerti 

Křepenice; 18:30

HC Huroni Vršovice – AHC 

Nový Knín; 20:25

11., 12., 18., 19. 2. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

11. 2. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany A – TJ 

Sokol Solopysky; 17:00

12. 2. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Votice; 16:30

HC Olbramovice – Novit 

Neveklov; 18:25

13. 2. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Miličín; 18:30

Stará garda Štětkovice B – 

HC Hrádek; 20:25

15. 2. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Huroni 

Vršovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC Domi-

no; 20:25

 Hrachov
18. 2. Hrachovské menhiry

turistický pochod

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
8., 15. 2. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

z knih Ivony Březinové; 17:00

10. 2. Pohádková babička

čtení pohádek z knihy 

Když se v ZOO zhasne, 

navazuje Žirafí výtvarná 

dílna; 15:00

10. 2. Dneska jenom 

poezie

večer písní a poezie s Jiřím 

Dědečkem a Terezou Br-

dečkovou; 19:00

13. 2. Šlápni si a tref se!

program pro rodiny 

s menšími dětmi zaměřený 

na podporu hrubé a jemné 

motoriky; 10:00

17. 2. Stínové divadlo

odpolední program pro 

děti, navazuje Příběhová 

výtvarná dílna; 15:00

 Sedlčany – hvězdárna
10., 11., 17., 18. 2. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Svatý Jan – myslivna 
u Votrubů
11. 2. Masopust

masopustní průvod vesnicí 

Svatý Jan, Jedle, zakonče-

ný ve Skrýšově; 10:30

 Kosova Hora – náměstí
11. 2. Kosohorský ma-

sopust

sraz masek u vlakového 

nádraží, odtud masopustní 

průvod na náměstí, kde bude 

masopustní veselice; 13:30

 Osečany – hostinec 
Na Růžku
11. 2. Dětský maškarní 

karneval

vystoupí klaun i kouzelník, 

soutěže o ceny; 14:00

 Votice
11. 2. Dětské šibřinky

karneval pro děti, soutěž 

o nejlepší masku, sportovní 

stanoviště; 14:30

 Příčovy – hasičská 
klubovna
16. 2. Tučný čtvrtek

masopustní průvod masek, 

do kroku hraje kapela 

Neptun; 13:30

 Příčovy – U Šimků
16. 2. Dětský maškarní 

karneval

15:00

 Chramosty – před ha-
sičským klubem
18. 2. Masopustní průvod

10:00

 Lovčice – náměstí
18. 2. Ať žijí duchové!

masopust; 13:00

 Počepice – areál U Ra-
dešínka
18. 2. Dětský maškarní 

karneval

zábavné odpoledne plné 

písniček a soutěží o ceny; 

15:00

 Petrovice – Obecní dům
19. 2. Dětský maškarní 

karneval

 Přestavlky – dům hasičů
19. 2. Dětský maškarní 

karneval

14:00

 Sedlčany – náměstí T. 
G. Masaryka
21. 2. Sedlčanský ma-

sopust

masopustní průvod ze 

zahrady ZUŠ, sraz v 15:00, 

na náměstí občerstvení 

a hudba; 16:00
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KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU V krásnohorském 
kulturním domě se konal 

v sobotu 4. února výroční 
20. sportovní ples. Popr-
vé po dvouleté covidové 
pauze se znovu uskutečnil 
v tradičním tónu. 

Večerem provázel mo-
derátor Roman Anděl, 
který se zhostil i afterpar-
ty na závěr plesu. K tanci 
návštěvníkům zahrála tá-
borská hudební skupina 
Midi. O taneční vystoupení 
na začátku plesu se po-
starala skupina členek TJ 

Krásná Hora. Dámy zvolily 
svižnou a rytmickou sesta-
vu, která účastníky plesu 

zaujala a líbila se. Velkému 
úspěchu se těšila i tombo-
la, tradiční a neodmyslitel-
ná součást českých plesů. 
Vzhledem k tomu, že byly 
všechny lístky výherní, 
nikdo z těch, kteří si tom-
bolu zakoupili, neodcházel 
s prázdnou. Návštěvníci si 
celý večer užili a většina 
odcházela až při úplném 
závěru plesu.

Týden před plesem se 
konala schůze místního 
sportovního klubu, na kte-
ré se již tradičně hlasova-
lo o nejlepším fotbalistovi 
uplynulé sezóny. Tentokrát 
ovšem výsledky nebyly 
zveřejněny ihned na schů-

zi, ale právě až slavnostně 
na sportovním plese. Vy-
hlašování se ujal předseda 

klubu Jiří Zelenka, který 
nejprve na pódium pozval 
tři nejlepší hráče a poté vy-
hlásil jednotlivé pořadí. 

Na třetím místě se umís-
til Petr Čanda, druhou 
příčku obsadil Jaroslav 
Kříž a nejlepším fotbalis-
tou roku 2022 byl zvolen 
Lukáš Krtek, brankář míst-
ního týmu. „Děkuju hlavně 

týmu, takhle cena není jen 

moje, všichni se na tom 

podílíme. Ačkoliv ne vždy 

je to vítězství, i tak se nám 

daří a hrajeme rádi,“ pro-
nesl jako správný týmový 
hráč Lukáš Krtek ve své 
děkovné řeči. 

Barbora Kulandová

ŽEMLIČKOVA LHOTA O ple-
tení proutěných výrobků 
pod vedením Lenky Štem-
berkové byl obrovský zá-
jem. Um si přijely osvojit 
ženy z Obděnicka, které 
měly zázemí v místní ha-
sičské klubovně. Dámy se 
v příjemném odpoledni, 
které se přehouplo do ve-
čera, naučily plést ošatku. 
Pro velký zájem se bude 
akce opakovat. 

Jana Motrincová

POČEPICE V předvolebním 
období, kdy byla všudypří-
tomná negativita, jsem se 
potkala s Blankou Pacov-
skou. Začala mi vyprávět 
o akci, kterou chystají U Ra-
dešínka na Valentýna. Pro-
tože mě to mile vytrhlo ze 
světa politiky, která nás tou 
dobou obklopovala, domlu-
vily jsme se na rozhovor.

Co tedy chystáte?

Po covidovém spán-
ku bychom rádi navázali 
na úspěšnou éru naší re-
staurace a trochu to tady 
zase rozpohybovali. Proto, 
než přijde sezóna letních 
oslav a svateb, rozhodli 
jsme se vyhledávat příleži-
tosti k mimořádným akcím, 
abychom měli možnost uká-
zat, co umíme. Jedna z nich 

je svátek svatého Valentýna, 
který bychom rádi pojali 
nejen jako svátek zamilova-
ných, manželů a milenců, 
ale i všech, kteří mají rádi 
kvalitní jídlo.

Jak konkrétně to bude 

vypadat, na co se může-

me těšit?

Jedná se o speciální jed-

nodenní akci, která bude 
mimořádná nejen výzdo-
bou a atmosférou, ale samo-
zřejmě i jídelníčkem. Naše 
šéfová kuchyně Romana Sti-
bůrková se svým sehraným 
týmem budou servírovat pro 
tuto příležitost připravené 
mňamky. Na jídelníčku bu-
dou nejen speciální hlavní 
chody, ale i předkrmy a de-
zerty. Při tomto svátku není 
cílem jen se dobře najíst, ale 
užít si i estetickou kompozici 
na talíři a atmosféru místa, 
kde budete moci příjemně 
strávit čas se svými blízkými, 
ať už je to kdokoliv.

Koho myslíte tím ‚kdo-

koliv‘?

Např íklad kolegyně 
z kanceláře tuhle příležitost 
využije k příjemnému setká-

ní se svými kamarádkami, 
protože její muž tento svátek 
neslaví.

Kdy a jak bude akce 

probíhat?

Na svátek svatého Valen-
týna v úterý 14. února. Bude 
otevřeno od 11 do 22 hodin

Olga Trachtová 

Hadáčková

Sportovní hala a sauna v Petrovicích

Obec Petrovice nabízí k využití sportovní halu

Hala je díky povrchu z umělé trávy vhodná hlavně 
k tenisu, nohejbalu a fotbalu

Volnou kapacitu má i sauna s bazénkem

Sportovní halu i saunu je možno si zarezervovat 
online na stránkách Obce Petrovice 

www.petrovice-obec.cz nebo u správce: 

tel.: 730 148 100

e-mail: spravce@petrovice-obec.cz

Cena pronájmu sportovní haly je 300 Kč/hod. 

Cena za saunování je pro dospělé 150 Kč/neomezeně/den 
a pro děti 75 Kč/neomezeně/den

V Počepicích 
bude Valentýn 
ve velkém stylu

Na výročním sportovním plese byl 
vyhlášen fotbalista roku 2022

Hromada 
proutků 
a šikovné 
ruce

Krásnohorské sportovkyně roztleskaly celý sál svým energickým předtančením.
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SEDLČANY V 15. a 16. kole 
t řet i l i gových soubojů 
ve skupině A se druzí do-
mácí stolní tenisté Tatranu 
utkali o uplynulém víkendu 
nejdříve s týmem z druhé 
poloviny tabulky a násled-
ně přivítali v malé hale 
gymnázia lídra soutěže, kte-
rý v této sezóně dosud ani 
jednou neprohrál. Tatran 
již opět nastoupil ve ‚staré‘ 
sestavě, tedy i s Faktorem 
a s Drechslerem.

Tatran Sedlčany 
– SportSpin TJ 
Slovan Lochovice 
10:3

Sobotní utkání trvalo 
dvě a půl hodiny a hosté 
v něm drželi krok pouze 
v jeho úvodu. Obě čtyřh-
ry se staly kořistí domá-
cích stolních tenistů, kteří 
si ale tentokrát svoje role 
tak trochu vyměnili. Za-
tímco na jednom ze stolů 
zvítězili Drechsler s Kocu-
rou suverénně bez ztráty 
setu, na druhém museli 
Pejša s Faktorem bojovat 
mnohem urputněji. Jejich 
čtyřhra dospěla do pěti 
setů, když sedlčanská 
dvojice prohrávala 1:2, ale 
díky své zkušenosti doká-
zala vývoj zápasu obrátit 
ve svůj prospěch. Utkání 
se lámalo za stavu 4:3, kdy 
se hráčům Sedlčan poda-
řilo vyhrát šest dvouher 
za sebou. Třikrát v nich 
byli úspěšní Pejša a Faktor, 
dva body přidal Drechsler.

Tatran Sedlčany – 
SK Slavia Praha B 
7:10

Čtyřhry tentokrát skon-
čily nerozhodně, když Pej-
ša s Faktorem opět zvítězili 
v pětisetové bitvě a Drech-
sler s Kocurou 1:3 prohráli. 
Potom bylo utkání dlouho 
vyrovnané a o všem se 
rozhodovalo za stavu 7:6 
pro domácí. V té chvíli měl 
dobře rozehraný zápas Ko-
cura, vedl 2:0 na sety, ale 
hráč soupeře dokázal srov-
nat stav a v dramatické 
koncovce setu pátého oto-

čil duel ve svůj prospěch. 
Následoval souboj jedni-
ček, který Pejša prohrál 
a potom už si favorit vede-
ní pohlídal. Utkání trvalo 
přes čtyři hodiny a o tři 
body se v něm ve dvou-
hrách zasloužil Pejša. Jed-
nou bodovali Faktor, Kocu-
ra a Drechsler. 

„Sobota pro nás byla jed-

noznačná, protože nepřijel 

jejich hráč číslo jedna,“ uve-
dl po skončení víkendové-
ho dvoukola vedoucí hráč 
Tatranu Radovan Faktor. 
„Bylo to hodně znát, a když 

jsem nejdříve já a s vel-

kým štěstím potom i Dušan 

Drechsler porazil Víta Čer-

ného, což je výborný hráč, 

soupeř rezignoval. Nedělní 

zápasy byly velice pěkné 

a velmi vyrovnané. Bylo 

znát, že se sešli kvalitní hrá-

či. Z mého pohledu trochu 

rozhodlo i to, že jsem se ne-

dávno vrátil z hor, měl jsem 

tréninkovou pauzu, a ta 

byla znát zvlášť ve vyrov-

naných zápasech. Ve hře 

s kvalitními hráči jsem cítil, 

že trénink mi chybí.“ 

Na otázku, zda se bude 
hrát play-off, Radovan Faktor 
odpověděl, že ne. Do druhé 
ligy postupuje pouze první 
tým tabulky, což s velkou 
pravděpodobností bude 
právě Slavia B, kterou může 
potrápit už snad jedině Bor, 
který se s pražským týmem 
střetne v domácí herně. Po-
slední dva celky soutěže 
sestoupí a třetí od konce si 
zahraje baráž s moravskou 
skupinou. Stolní tenisté Ta-
tranu se nyní až do konce 
této sezóny už nesejdou 
kompletní, což je ale příliš 
trápit nemusí. Na první mís-
to už nedosáhnou, baráž jim 
také nehrozí a budou bojo-
vat o druhé až čtvrté místo 
konečné tabulky. 

V dalším dvoukole sou-
těže se Tatran utká v sobo-
tu 18. února s týmem DDM 
Soběslav-Studená a o den 
později se střetne se Spar-
takem Kaplice. K oběma 
zápasům nastoupí v her-
nách soupeřů.

David Myslikovjan

TJ Slavoj 
Obecnice – HC 
Rebel Sázava 0:8 
(nedohráno)
SEDLČANY Před nedělním 
večerním utkáním 29. led-
na dlouhodobé pohárové 
soutěže amatérských ho-
kejistů se měli fanoušci 
na zimním stadionu na co 
těšit. Vždyť duely Obecni-
ce se Sázavou v minulosti 
vždy nabízely podívanou, 
která přesahovala rámec 
hobby hokeje a byla ob-
vykle velice vyrovnaná.

Tentokrát však bylo 
všechno jinak. Už v první 
třetině inkasovala Obecni-
ce gól za gólem, a při po-
hledu na led a na střídačky 
obou týmů se vše brzy vy-

světlilo. Zatímco Rebel hrál 
na dvě pětky, jeho soupeř 
neměl na vystřídání jedi-
ného hráče! Mohlo se sice 
zdát, že oslabený tým vy-
drží alespoň v úvodní pat-
náctiminutovce, ale neby-
lo tomu tak ani náhodou. 
Ve druhé třetině po třech 
minutách Obecnice inka-
sovala poosmé a najednou 
se na její střídačce objevili 
dva noví hokejisté, zatímco 
Rebelu dva ubyli. 

Jak je to možné? Na to 
jsme se zeptali vedoucího 
týmu Sázavy a aktivního 
hráče Zdeňka Gondy, kte-
rý nám řekl: „Obecnice pra-

videlně nastupuje v dobré 

sestavě, ale tentokrát se 

jim stalo, že se nesešli, 

a navíc se jim při jednom 

z prvních střídání zranil 

hráč. V tu chvíli byli nuce-

ni hrát jenom v pěti. Nám 

jezdí na utkání hned něko-

lik hráčů ze vzdálenějších 

míst, například z Rakovní-

ka a ze Sokolova, a hlav-

ně ti, když už dorazili, si 

chtěli zahrát. Řešili jsme 

to s rozhodčími, a nako-

nec jsme se domluvili, že 

soupeři půjčíme dva hráče 

a zahrajeme si dvě třetiny, 

abychom si opravdu zahrá-

li a dali si do těla. Kluky 

z našeho týmu hokej baví, 

dal jsem dohromady dob-

rou sestavu, ale zápas byl 

po druhé třetině ukončen. 

S Obecnicí hrajeme opět 

za týden, a tento zápas 

bude o něčem zcela ji-

ném, protože soupeř už 

bude opět našlapaný.“

David Myslikovjan

SEDLČANY Minulý týden 
v pohárové soutěži amatér-
ských hokejistů poutal nej-
větší pozornost odvetný 
souboj lídrů první ligy, kte-
rý měl mít jiné parametry 
než předchozí neděli, kdy 
Obecnice nastoupila pro-
ti Sázavě pouze s torzem 
mužstva. Zápas se ale hrál 
až po naší uzávěrce, a tak 
jsme se zaměřili na druho-
ligové křepenické Čerty, 
kteří se v sobotu mohli bo-
dově dotáhnout na vedou-
cí tým Bubák Chlum.

Čerti Křepenice 
– AHC Nový Knín 
6:2 (1:1, 3:0, 2:1)

Zatímco Čertů byla 
v tomto utkání plná stří-
dačka, jejich soupeř měl 
k dispozici na vystřídání 
pouze dva hráče. Přesto 
byl v první třetině k vidění 
vyrovnaný souboj a Nový 
Knín se dokonce po čty-
řech minutách hry záslu-
hou Štěpána Wachsmanna 
dostal do vedení. O půl-
druhé minuty později se 
ale zdařil únik křepenické-
mu Michalovi Kascakovi, 
který povedeným bekhen-
dovým zakončením nedal 
soupeřovu brankáři šanci 

– 1:1. Do konce třetiny měli 
Čerti k dispozici dvě přesi-
lovky, ale ani jednu z nich 
nevyužili.

Docela vyrovnaný byl 
i úvod druhé třetiny. Bylo 
znát, že se jedná hlavně 
o to, jak dlouho novok-
nínští hokejisté vydrží na-
sazené tempo. Po čtyřech 
minutách překlopil vedení 
na stranu Křepenic Michal 
Kascak, dvě a půl minuty 
před druhým klaksonem 
zvýšil na 3:1 Petr Jursa 
a hned vzápětí skóroval 
Michal Šedivý. Třetí část 
hry byla už zase vyrovna-
ná. Po pěti minutách hry 
zvýšil na 5:1 svým třetím 
gólem Kascak, Novoknínští 
vzápětí kontrovali Alešem 
Wachsmannem, ale na ko-
nečných 6:2 upravil třicet 
čtyři vteřin před koncem 
ranou z mezikruží zcela 
volný Jan Opička.

Výsledky
1. liga: Obecnice –Sá-

zava 0:8. Oba soupeře 
na čele tabulky dělil jediný 
bod ve prospěch Sázavy, 
což se mohlo změnit už 
v neděli večer.

2. liga: Chlum – Domino 
1:3, Vršovice – Křepenice 

3:5, Křepenice – AHC Nový 
Knín 6:2. V tabulce je stále 
i přes porážku s dvaadva-
ceti body první Chlum, 
který má ale jedno utkání 
k dobru. Bodově se na něj 
dotáhly druhé Křepenice. 
Třetí tým AHC Nový Knín 
ztrácí už čtyři body. Po-
slední šesté Vršovice mají 
osm bodů. 

3. liga: Daleké Dušníky 
– Votice 4:6, Rumola – Med-
vědi 7:2, Rybníkáři – Ševci 
Nový Knín 5:2, Rumola 
– Daleké Dušníky 6:1. Pe-
trovická Rumola si zatím 
vede ve třetí lize suverén-
ně a nyní má již třiadva-
cet bodů. O sedm bodů 
zpět jsou druzí Rybníkáři 
a o další dva méně mají tře-
tí Medvědi. Poslední šesté 
Daleké Dušníky nasbíraly 
bodů dvanáct.

4. liga: Hrádek – Ne-
veklov 5:2, Štětkovice B – 
Solopysky 3:3. Čelo tabulky 
čtvrté ligy je i nadále velice 
vyrovnané. První Solopy-
sky mají sedmnáct bodů 
a stejně je na tom i rezer-
va Štětkovic. Třetí Hrádek 
ztrácí pouhý jeden bod 
a poslední šestý Neveklov 
zůstal na deseti bodech.

David Myslikovjan

Zápas dosavadních nejlepších týmů 
hokejové amatérské soutěže skončil 
ve druhé třetině

Hokejoví Čerti z Křepenic bojují o čelo 
druholigové tabulky

Stolní tenisté 
dlouho drželi krok 
s premiantem tabulky
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SEDLČANY Se členem TJ 
Tatran Sedlčany 17letým 
Nguyenem Tan Nguyenem, 
kterého ale spousta lidí už 
od školky oslovuje Kamile, 
jsem si povídal nejen o jeho 
začátcích v ping-pongu.

Kamile, jaká byla tvoje 

první zkušenost se stol-

ním tenisem?

Oblíbil jsem si tento sport, 
když jsem ho poprvé hrál 
v družině na 1. ZŠ Sedlčany. 
Začínali jsme s dřevěnými 

pálkami, hráli jsme klasickou 
obíhačku. Myslím, že mi bylo 
kolem sedmi nebo osmi let.

V současnosti hraješ 

v TJ Tatran v Sedlčanech 

pod trenérem Radovanem 

Faktorem. Jak jsi se do klu-

bu dostal?

V družině mě to bavi-
lo a když jsem přestoupil 
na místní gymnázium, všiml 
jsem si, že tu vedou kroužek 
ping-pongu, tak jsem se při-
hlásil. Začalo mě to bavit ješ-
tě víc a zjistil jsem, že bych 
se chtěl zlepšit. Později jsem 
se dozvěděl, že Radovan ote-
vírá nový kroužek stolního 
tenisu, tak mě to nalákalo 
a zašel jsem tam.

Co považuješ zatím 

za tvůj největší úspěch?

Teď si nemůžu úplně 
vzpomenout, pro mě je 
úspěch prostě každé vítěz-
ství. Vlastně jsme jednou 
dosáhli na 4. místo v junior-
ské soutěži týmů v benešov-
ském regionu. Tak možná to. 
Občas hraju už i za dospě-
lé – za céčko. Předtím jsem 
hrál za déčko, to už ale zru-
šili. Lidi z Tatranu odcházejí, 
takže jsme museli skupiny 
trochu upravit.

Máš nějaký sen, co se 

stolního tenisu týče?

Pokud všechno půjde 
podle plánů, tak bych se rád 
třeba do tří let dostal do béč-
ka. Vím, že do reprezentace 
to určitě nedotáhnu, ale rád 
bych se zlepšil tak, abych 
za deset až dvacet let mohl 
hrát třeba i v áčku.

Máš zde nějakého ri-

vala?

Můj současný rival je 
Vojtěch Matuška. Vždycky 
spolu hrajeme poměrně 
vyrovnané zápasy, ale on 

většinou vyhraje. Vojta je 
ve všem dobrý, ale za mě je 
důležité útočit, věřit v sebe, 
dotahovat údery a myslím, 
že to tam pak padne. Je nut-
né ho prostě propálit. V jeho 
hře nějakou zásadní slabinu 
nevidím. Musím ho prostě 
přehrát.

Hráli jste někdy společ-

nou soutěžní čtyřhru?

Ano, hráli jsme spolu 
čtyřhru. Tím, že on je levák 
a já jsem pravák, se musíme 
postavit jinak, než je zvykem. 
Ale jelikož má Vojta dost 
dobrý topspin a dobře útočí, 
tak nám to vyhovuje.

Jaká je vlastně tvoje 

hra? Máš nějaký oblíbený 

úder?

Momentálně se učím 
forhendový topspin, ten 
bych chtěl hodně zlepšit, aby 
to mohla být jedna z mých 
zbraní proti soupeřům. Jinak 
je potřeba zlepšovat všech-
no, ten topspin mi někdy jde 
a někdy zase ne. Rozhodně 
bych chtěl zlepšit i bekhen-
dový topspin, naučit se ně-
jaké nové podání, vylepšit 
techniku čopovaných úderů 
a pohyb.

Jsi šampionem Vánoč-

ního turnaje sedlčanského 

gymnázia, kde jsi pora-

zil právě i Vojtu Matušku 

nebo učitele Františka Ho-

dyse. Můžeš se tím pádem 

považovat za nejlepšího 

hráče na škole?

Je to takové kontroverz-
ní, ale tím, že jsem porazil 
právě i Vojtu, tak třeba ano 
(úsměv). Při vzájemných zá-
pasech na trénincích vyhrává 
rozhodně více Vojta. Je to asi 
tak, že na Vojtových sedm 
vyhraných setů já vyhraji tři. 
Ale tady se to zrovna poved-

lo. Asi jsem byl zkušenější, 
turnaj jsem ve škole hrál víc-
krát než on, začínal jsem tady. 
Byla skvělá atmosféra, proto-
že jsem měl podporu z mé tří-
dy. Řekl bych, že jsem vyhrál 
hlavně mentálně – s taktikou 
mi pomáhali někteří moji spo-
lužáci. Dostal jsem dobrou 
psychickou podporu a taky 
jsem zrovna zazářil.

Ping-pong jsi začal hrát 

víc až na gymnáziu pod ve-

dením učitele Hodyse, kte-

rého jsi porazil ve fi nále. 

Byl to dobrý pocit?

Určitě! Porazit jednoho 
z mých trenérů je prostě 
skvělý pocit. Ale na Radova-
na Faktora mám ještě daleko. 
Zápasy jsem s ním hrál a on 
je opravdu špičkový hráč. 
Kanára neboli prázdný set 
jsem od něj ještě nedostal, 
ale myslím, že by toho byl 
schopen, kdyby se snažil. 
Možná jsem mu se štěstím 
jednou sebral set, ale na víc 
jsem se zatím nezmohl.

Plánuješ působit v bu-

doucnu jako trenér?

Trenér asi ne, tam se moc 
nevidím. Ale rozhodně bych 
chtěl pokračovat a stát se 
kvalitním hráčem, dostat se 
do toho béčka a snad do třetí 
ligy.                     Filip Špale

Vyhrál jsem hlavně mentálně, říká 
naděje sedlčanského ping-pongu

HC Hvězda 
Kladno – Tatran 
Sedlčany 7:6 
(0:2, 3:1, 4:3)
KLADNO Dvacáté utkání 
Tatranu v krajské hokejové 
soutěži této sezóny, které 
mužstvo sehrálo na ledě 
soupeře v neděli 5. úno-
ra, se dá označit za hodně 
bláznivé. Hosté nejenomže 
inkasovali ve druhé třetině 
v průběhu necelé minuty 
tři branky, ale navíc tu zce-
la poslední obdrželi dva-
advacet vteřin před třetím 
klaksonem, jenom sedm 
vteřin poté, co dostali šes-
tý gól. Trenér Karel Pospíšil 
se určitě v tu chvíli musel 
rozpálit do běla a možná se 
i štípnout do tváře, jestli se 
mu to nezdá, protože Tat-
ran hrál přesilovku.

Zlá minuta
H o s t é  n e v s t o u p i l i 

do utkání vůbec špatně. 
V úvodní části se hra pohy-
bovala převážně ve třetině 
domácích, protože hokejis-
té Tatranu lépe kombinova-
li i bruslili a jejich soupeř 
příliš nestíhal. Navíc faulo-
val a rozhodčí tyto prohřeš-
ky trestal. Tatran sice vyu-
žil přesilovku pět na tři, ale 
spoustu dalších nedokázal 
zužitkovat. V čase 11.10 dal 
první gól utkání Lukáš Pe-
tržílka, o tři minuty později 
druhý Libor Bém, takže se 
mohlo zdát, že se rýsuje 
jasné vítězství. Jenomže 
ve druhé třetině nastala zlá 
minuta, kterou po skončení 
utkání popsal trenér Pospí-
šil takto: „V oslabení jsme 

inkasovali branku a hned 

vzápětí celý náš tým chtěl 

hlavně útočit a úplně pře-

stal myslet na zadní vrátka. 

Nebylo proto divu, že jsme 

vzadu propadli a dostali 

druhý gól. Hráči se z toho 

nepoučili, okamžitě vyrobi-

li další chybu, a domácí se 

dostali do vedení. Absolutně 

jsem nechápal, proč naši 

hráči začali tak bláznit. Ka-

ždý tahal puk a každý chtěl 

dát gól.“ Do konce druhé 
třetiny ještě stihl v čase 
34.54 srovnat Martin Pospí-
šil, ale to nejhorší teprve 
mělo přijít.

Vedení o dvě 
branky nestačilo

Ve třetí třetině se dlouho 
zdálo, že se vše vrátí opět 
do starých kolejí. Ve 44. mi-
nutě hry Libor Bém vrátil 
vedení na hokejky Tatranu 
a o minutu a půl později 
zvýšil na 3:5 Filip Černý. 
„Zdálo se, že máme hru 

už zase ve své moci a opět 

jsme se začali hnát dopředu 

a přestali se koncentrovat 

na bránění,“ řekl k této 
části hry Karel Pospíšil. 
„A tak jsme obdrželi další 

dvě branky. Já jsem klukům 

nemohl říct nic jiného, než 

že si vybrali nejhorší den 

z celé sezóny a že dělají 

na ledě to, co nikdy nedě-

lali.“ Přesto hokejisté Tat-
ranu stačili na tuto situaci 
zareagovat a v čase 57.29, 
tedy dvě a půl minuty 
před třetí sirénou, Martin 
Náprstek překlopil vedení 
na stranu hostí. Je to doma, 
říkali si možná, protože na-
víc hned po minutě roze-
hráli přesilovku. „Udělal 

jsem na jejím začátku jednu 

změnu. Místo Romana Šeb-

ka, který vzadu už nestíhal, 

šel Dominik Chwastek. Vha-

zovalo se ve třetině soupe-

ře, vyhráli jsme buly, puk 

šel na Dominika, ale ten jej 

nezpracoval, hráč soupeře 

šel sám na branku a vy-

rovnal. Nabádal jsem hrá-

če, abychom zápas dotáhli 

alespoň do prodloužení, že 

v něm urveme dva body. 

Ačkoliv jsme ale vyhráli 

buly, dopadlo to tak, že 

Ondřej Mašek dostal puk, 

chtěl se s ním otočit, zakopl 

a z dalšího protiútoku dal 

soupeř na 7:6,“ popsal roz-
hodující chvíle zbytečně 
ztraceného utkání sedlčan-
ský trenér. 

David Myslikovjan

Hokejisté Tatranu 
prohráli gólem 
dvacet dva vteřin 
před koncem zápasu

Kamil (vlevo) se svým rivalem Vojtěchem Matuškou
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Zvolený prezident Petr Pavel ne-
zůstal po dlouhé a ostré předvo-
lební kampani, kdy přes útoky 
všech forem dělal dojem klid-
ného a normálního člověka nad 
věcí, pasivně sedět a odpočívat.

Do 9. března čas uteče jako 
voda a Pavel dává najevo, že 
chce být za tu krátkou dobu 

pro takový úřad připraven. 
Připravuje se, jak vůbec před 
inaugurací může a dává si po-
zor, aby nedělal nic, co spadá 
do pravomocí dosluhujícího 
prezidenta. Zjevně má v úmy-
slu svědomitě převzít hradní 
kancelář bez kostlivců ve skří-
ních. A odmítá rozkladné pro-

tisystémové síly řízené za tuč-
nou odměnu z Kremlu.

Na Hradě potřebujeme člo-
věka, který se nikdy nikoho 
nebál a zjevně nebojí. Petr Pa-
vel je pracovitý, aktivní, přís-
ný, ale nepochybuji, že bude 
lidský a spravedlivý.

Vladimír Roškot

„A co má být?“ řeknete si asi. 

Taková informace přece ne-

může nikoho zajímat. Taky 

by mě dříve nezaujala. Jenže 

došlo ke změně.

To jsem takhle jednou 

ráno hodlala použít své ještě 

nerozcvičené tělo k přemís-

ťování břemene v předklonu 

a v torzi. Vím, že bych to dělat 

neměla; po několika úrazech 

mám vyzkoušeno, které ob-

ratle jsou na co háklivé. Jenže 

když je vám zima, první, co 

ráno jdete dělat, je přikládat 

do kamen. Pařez z výhřevné-

ho ořechu však připomínal 

Foglarova ježka, kterého je 

třeba dát do klece. Ovšem 

ježka můžete vkládat i vse-

dě. Pařez v předklonu. Ježek 

moc neváží, což se o tvrdém 

dřevě říci nedá.

Setrvala jsem v té poloze 

déle, než je zdrávo, a ozvalo 

se známé lupnutí. Asi to vět-

šina z vás už někdy zažila. 

Chodíte asi jako ten doktor 

z fi lmu Vesničko má středis-

ková poté, co se kochal před 

nezabrzděným automobilem. 

Ano, to je ten samý, co se ptal 

pacienta: „A celej se otočit 

můžeš?“

Otočit byste se i mohli, 

ovšem rozhodně ne v noci 

na posteli, kdy nelze ležet 

ani v jedné pozici. Při pokusu 

o otočení máte pocit, že jste 

sáhli mokrou rukou do zá-

suvky. Elektrický impuls pro-

šlehne vaším nervem, a vy 

se obáváte, že z postele už 

nevstanete nikdy.

Oceníte zájem bližních, 

když se vám dostane pomoci 

či aspoň opory v podobě sme-

táku, tyče či berle, aby bylo 

po čem vyšplhat do podoby 

vzpřímené. Trvá to dlouho, 

předlouho, ale jakmile jste na-

hoře a můžete chodit, cvičit, 

protahovat se, to už je napůl 

vyhráno.

Ležet v posteli vám však 

přijde jako na mučidlech. 

V bezesných nocích se vám 

třeba vybaví to, co mně. Ně-

kde jsem četla, že prý jsou 

naše páteře konstruovány 

tak na čtyřicet – padesát let, 

a to ještě na všech čtyřech. 

Stát na zadních, to je přece 

enormní zátěž na tu spodní 

ploténku.

Něco na tom asi bude. 

Ležet tedy nejde, ale vstát 

už vůbec ne. Vzpomínáte si 

na berušku, když omylem 

přistane na krovkách? Co jí to 

dá práce, než změní pozici? 

„Vstanu vůbec někdy?!“ Jestli 

si to říká i ta beruška, to ne-

vím, ale já jsem se tak tázala 

docela často.

Řečeno s jiným fi lmovým 

hrdinou: Už zase skáču přes 

kaluže. 

Mám ale otázku: Co myslí-

te, má nemoc či bolest nějaká 

pozitiva? Ano, něco jsem na-

šla: Mám opět silnou motivaci 

pravidelně a bez výjimek cvi-

čit, chodit, tančit… A nenechá-

vat to na „až bude čas.“

A ještě bych řekla, že člo-

věk si pak začne vážit věcí 

dříve samozřejmých. A tak 

teď, kdykoli vyskakuji z poste-

le, vysílám vděčnost.

A taky si vzpomenu na po-

naučení: „Pomni, jak šťastný 

bys byl, kdybys ztratil vše, co 

máš… a pak to získal zpět.“

Hanka Synková

Slova, kterými mluvčí Posled-
ní generace obhajovala dva 
členy této organizace. Ti za-
blokovali ve Stuttgartu jednu 
z nejdůležitějších komunika-
cí. V ruce drželi transparent 
Šetřete ropu. O dva měsíce 
později si zaletěli na dovču 
do Thajska a pak na Bali. Ně-
mecká média spočítala, že 
na jejich 23 tisíc kilometrů 
dlouhý výlet spotřebovalo 
letadlo 140 tisíc litrů benzínu 
a do atmosféry poslalo 7,9 tun 
kysličníku uhličitého. Na zjev-
né pokrytectví jejich počínání 
odvětila mluvčí: „Let si zare-

zervovali jako soukromé oso-

by, ne jako ochránci klimatu. 

Musí se to oddělovat.“

Nemusí. Naopak nesmí. Je 
to stejné jako hlásat mravnost 

a pak si zajít do hampejzu. 
Nebo poučovat o veganství 
a pak se jít přežrat na vepřové 
hody. Opakovaná zkušenost 
ve mně vypěstovala přiroze-
nou nedůvěru ke každému, 
kdo přichází nevyzván kázat. 
Když se přilepí na silnici, 
aby si vynutil pozornost. Do-
stává-li se do extáze, může-li 
jiné lidi kárat, usměrňovat, 
trestat je, či odměňovat svým 
slovem. Když svým kázáním 
slouží především své vlast-
ní nekritické sebestřednosti 
nebo někomu jinému. Tako-
vým kazatelům bychom ne-
měli naslouchat, protože za to 
nestojí.

Jiná věc je, když si Greta 
dojede do Lützerathu, proto-
že tam policie odnáší trucující 

aktivisty. Dají se tam pořídit 
pěkné fotky. Dá se tam nadě-
lat slušná publicita. Stačí pak 
jen říct do novin, že policisté 
používali hrubé násilí. Gretu 
asi nepotěšilo video, které 
kdosi natáčel na telefon, jak 
se s příslušníky zásahové 
jednotky uvolněně baví, vtip-
kuje a následně pózuje pro fo-
tografy. Těžkooděnec chytne 
poslušně Gretu za paži a oba 
znehybní, aby fotka vypadala 
dobře. Pak někdo prohodí: 
„Teď budeš slavná“ a Greta se 
usměje.

Nekritizuji ji za to, protože 
se tak chová každá druhá ce-
lebrita. Dokud se jen snaží být 
slavná, mám pro ni pochope-
ní. Jen opatrně, až začne kázat.

Bohumil Vohanka

To velké písmenko do slova Anděl patří. Jed-
ná se totiž o příjmení Romana Anděla z rádia 
Kiss, který provázel minulou sobotu večerem 
na sportovním plese v Krásné Hoře. Vyrazili 
jsme na ples ve složení dvou dospěláků a dvou 
slečen, které v kapse čerstvě hřeje občanka – 
dcery a její kamarádky. 

Další dílek plesové sezóny již na parkovišti dá-
val tušit, že bude vydařený, co se návštěvnosti 
týče. Ač ještě nebylo ani osm hodin večer, v sále 
bylo plno. Atmosféra byla příjemná ještě předtím, 
než sáhla do strun úžasná kapela Midi z Tábora se 
skvělou zpěvačkou. A pak přišel Anděl. Roman. 
Moderátor večera. Profesionál každým coulem, 
na němž bylo znát, že ho mluvené slovo již nějaký 
ten pátek živí. Z Anděla sršela tak příjemná opti-
mistická nálada, že jsme se shodli, že takový člo-
věk je v dnešní době neuvěřitelnou bytostí. Měl 
neustále úsměv na rtech. Nehraný. Všechno, co se 
kolem něj dělo, jej očividně bavilo. 

Do půlnoci ples odehrála táborská kapela a pak 
začala Andělova afterparty. Dámy sundávaly lo-
dičky, pánové kravaty. Alkohol tekl proudem. Kul-
turák vypadal, že spadne, jak vehementně se pa-
řilo a tančilo. Mladí, staří. No, kdo by nešel tančit 
na Macarenu – tu známe všichni. Oldies hity stří-
daly moderní songy. Kreace, kteří mnozí na parke-
tu předváděly, byly obdivuhodné. 

Moderátor nikoho neodmítl. Fanynky, ale i fa-
noušci, se s ním přišli vyfotit. Ani jednou se neza-
tvářil, že ho někdo otravuje. Naopak, hledal songy 
i těm, kterým už řeč nad ránem po množství pa-
náčků dělala problém, a které byl lecjaký DJ pros-
tě od svého mixážního pultu vyhodil. Neuvěřitel-
ný člověk. Prostě Anděl!              Jana Motrincová

F E J E T O N

Ráno jsem vstala

S L O U P E K

Jak jsme potkali Anděla

G L O S A

Musí se to oddělovat

P O Z N Á M K A

Lidský a spravedlivý
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